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Zápis ze schůze Výboru pro legislativu a financování Rady vlády pro 
nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády – 17. ledna 2011 
 
Přítomni / Omluveni: viz prezenční listina 
Hosté: Ing. M. Šedivý, Ing. J. Kamenický 
 

Schůzi Výboru pro legislativu a financování Rady vlády pro nestátní neziskové 
organizace (dále jen „Výbor“) řídila jeho předsedkyně Mgr. Pavlína Kalousová. 

 
Program schůze: 
 
1) Zahájení a schválení programu 

• Kontrola úkol ů z posledního jednání 
 
2) Informace z jednání Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 
 
3) „Analýza aktuálních daňových zvýhodnění pro nestátní neziskové organizace 

a jejich využitelnosti jednotlivými typy nestátních neziskových organizací 
a konkrétních dopadů do ekonomiky těchto nestátních neziskových organizací.“ 

 
4) Návrh nového občanského zákoníku – připomínky 

garant: JUDr. L. Deverová 
 

5) Novela zákona č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách 
garant: ing. O. Haičman 
 

6) Novela zákona č. 248/1994 Sb., o obecně prospěšných společnostech  
• diskuse o možnosti transformace občanských sdružení na obecně prospěšné 

společnosti 
 

7) Operativa sekretariátu 
 
8) Různé 
 
 
 
 
 
Ad 1) 

Jednání Výboru zahájila jeho předsedkyně Mgr. Pavlína Kalousová, která přivítala 
přítomné členy a hosty, seznámila je s programem jednání a shrnula zápis z jednání minulého. 
Nikdo neměl připomínky k minulému zápisu.  
 
Závěr:  
Výbor bere na vědomí splnění úkolů z minulého jednání a souhlasí s programem 
jednání.  

 
 
 



 2 

Ad 2) 
 JUDr. H. Frištenská informovala o jednání Rady vlády pro nestátní neziskové 
organizace (dále jen „Rady“), která se konala dne 16. prosince 2010. Rada projednala 
a souhlasila mimo jiné s následujícími návrhy: 
1) Rozbor financování nestátních neziskových organizací z veřejných rozpočtů v roce 2009, 
2) Hodnotící informace o činnosti nadací - příjemců příspěvku z Nadačního investičního 
fondu v roce 2009, 
3) návrh priorit Výboru pro Evropskou unii pro rok 2011. 
Dále Rada vzala na vědomí Informaci o stavu plnění priorit a opatření, uvedených ve 
strategické části Zhodnocení koncepce podpory rozvoje neziskového sektoru. 
 
Závěr:  
Výbor bere na vědomí informace z jednání Rady vlády pro nestátní neziskové 
organizace. 
  
 
Ad 3) 

Mgr. P. Kalousová připomněla, že členům Výboru byla v podkladech na jednání 
zaslána „Analýza aktuálních daňových zvýhodnění pro nestátní neziskové organizace a jejich 
využitelnosti jednotlivými typy nestátních neziskových organizací a konkrétních dopadů do 
ekonomiky těchto nestátních neziskových organizací“ (dále jen „Analýza“) a vyzvala Ing. J. 
Adamce, aby ji představil.  
 Ing. J. Adamec uvedl, že zpracováním Analýzy byla pověřena společnost Adamec - 
audit, s. r. o. Cílem předkládaného materiálu bylo najít, zmapovat a popsat zákonná 
ustanovení týkající se zdaňování neziskových organizací, a to na základě zkušeností z praxe a 
informací získaných formou dotazníků od jednotlivých respondentů. JUDr. H. Frištenská 
doplnila, že v současné době je možné k materiálu vznést připomínky a po jejich zapracování 
bude Analýza předložena Radě a zveřejněna na webových stránkách. Mgr. P. Kalousová 
uvedla, že by doporučovala zvážit vhodnost metodologického upřesnění a závěrečného 
shrnutí, dále vyzvala členy Výboru, aby své připomínky adresovali přímo Ing. J. Adamcovi, 
a to v termínu do 7. února 2011. 
 
Závěr:  
Výbor bere na vědomí Závěrečnou zprávu Analýzy aktuálních daňových zvýhodnění 
pro nestátní neziskové organizace a jejich využitelnosti jednotlivými typy nestátních 
neziskových organizací a konkrétních dopadů do ekonomiky těchto nestátních 
neziskových organizací, jejíž konečná verze bude zpracována v termínu do 15. 2. 2011. 
 
 
 
Ad 4) 
  JUDr. H. Frištenská seznámila přítomné s pracovním návrhem připomínek k novému 
návrhu občanského zákoníku, který byl členům Výboru rozeslán jako podklad na toto jednání. 
Návrh zpracoval Sekretariát Rady s využitím připomínek Ing. M. Šedivého a JUDr. K. 
Ronovské. Připomínky se týkají zejména části právnických osob, spolků, fundací a ústavů. 
Mgr. P. Kalousová vyzvala přítomné k diskusi a event. doplnění předloženého materiálu.  
 
Závěr:   
Výbor bere na vědomí návrh připomínek k novému znění občanského zákoníku.  
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Ad 5)  
 JUDr. H. Frištenská informovala o aktuální situaci týkající se novely zákona 
č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách. V nejbližších dnech bude novela předmětného zákona 
dopracována a poslána do připomínkového řízení, po jeho ukončení proběhnou jednání za 
účelem vypořádání zásadních připomínek. Rada bude mít tento materiál na programu jednání 
na počátku března 2011. 
 
Závěr:  
Výbor bere na vědomí informace o novele zákona č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách.  
 
 
Ad 6) 
 K novele zákona č. 248/1994 Sb., o obecně prospěšných společnostech, vyzvala Mgr. 
P. Kalousová Ing. M. Šedivého, aby představil svůj návrh na technickou novelu tohoto 
zákona. Ing. M. Šedivý uvedl, že s ohledem na praxi by bylo vhodné, aby se občanská 
sdružení mohla transformovat na obecně prospěšné společnosti. Jedná se zejména o občanská 
sdružení, která poskytují sociální služby. JUDr. H. Frištenská připomněla, že již na minulých 
jednáních byla tato problematická situace zmiňována. Mgr. P. Kalousová navrhla, aby vznikla 
pracovní skupina, která se touto situací a jejím řešením bude zabývat. 
 
Závěr:  
Výbor souhlasí s vytvořením pracovní skupiny ve složení JUDr. L. Deverová, JUDr. K. 
Ronovská, Ing. M. Šedivý a RNDr. P. Couf, která na příští jednání Výboru připraví 
pracovní znění technické novely zákona č. 248/1994 Sb.  
 
 
Příští schůze Výboru se bude konat dne 15. 3. 2010 ve 14:00 hod. v budově Úřadu vlády ČR. 

 
 

       Mgr. Pavlína Kalousová, v.r. 
          předsedkyně Výboru pro legislativu a financování 
 


